
DOF NORDJYLLAND

Referat:

1. DOFs Nordjyllands Biblioteksudvalg deltager. Der er afsat 45 min til dette punkt. 

Da biblioteksudvalget ikke længere har en repræsentant i bestyrelsen, er det blevet aftalt med udvalget, at de
ved førstkommende møde efter sommerferien fik taletid på et bestyrelsesmøde, hvor de fortalte om deres 
arbejde og udfordringer. Denne aftale vil fortsætte indtil udvalget igen har en repræsentant i bestyrelsen. 
Til dette punkt er der sat 45 minutter af. Ligeledes er der sendt en invitationsmail til biblioteksudvalgets 
koordinator Poul Erik Sperling. 

Preben , Anni og Poul Erik deltager fra Biblioteksudvalget. 
Holder normalt 15-16 møder om året. Bygget nye reoler. Åben en dag om måneden. Mange kommer der som
nye medlemmer, spørger om bøger og evt kikkerter.
Vi svarer på de spg. der stilles. Evt ønske om foldere om fuglekasser, ørneklubben mm.

Anton: det vil være en god ide, hvis I får deres mailadresse til nyhedsbrev.
Gitte: god ide at lede dem ind på MinSide, hvor de kan vinge flere ting af.
Svend: ikke alle har meldt sig ind i DOF, vil måske gøre noget mere ved det.

Gitte: Ønske om at få lavet et papir (velkomstpakke) f.eks med oplysning om MinSide - nogle af vores 
brochure. Spurgt om, hvor de har fundet os henne.
Anton: Jeg får ofte henvendelse fra folk om fugle.

Biblioteket er over 40 år gammelt. Princip finansieret af bogudsalg en gang om året, de sidste 8-9 år salg af 
redekasser. I dag det største fuglebibliotek i DK.

Anni: Vi satser meget på rejsebøger.
Nogle af de nye bøger: Birds of China, Birds of Cuba, The Osprey. Fågelåret 2022 Svensk.

Sjældne bøger Danmarks Fugle I, II, III. Stor indbundet bog. Købt på auktion.

Driften af biblioteket: Fuglekurser, møder, salg af bøger
21.11 bogauktion i Golfhuset kl 18.30 auktion kl. 19.
Vi får færre anmeldereksemplarer. 
Nu sætter vi kun anmelder på facebookgruppen fuglebiblioteket
Fuld bogliste på dofnord.dk

under 100 udlån om året. Stigende blandt andet pga. fuglestemme kurser 

Tidsskrifter – ligger lidt underdrejet. Størst interesse for os er Riden. 

Anton: stadig vigtigt for Aalborggruppen at kunne have plads til at mødes her i Golfhuset.

Dato/tid 6. august 2024 kl. 19.00 

Sted Golfhuset, Borgmester Jørgensens vej 11, 9000 Aalborg

Deltagere Bestyrelse + Suppl. + Biblioteksudvalget under pkt. 1. 

Forplejning Magnus – deltog ikke

Tilmeld/afbudFormanden dagen før



2. DOF Nordjyllands organisation 

a. Formand Gitte
- Invitation til at deltage i arbejdsgruppen omkring struktur i DOFs repræsentantskab (se mail)

Gitte deltager ikke.
Anton: jeg oplever at DOF centralt tørrer den af på os.
Vi vil gerne, at der også deltager en eller flere fra de nogle af de andre lokalafdelinger, 
så det ikke kun er os og København.
Gitte kontakter Stefan Stürup og beder om at vi får lov til at følge mailkorespondancen.
(Torsten har efterfølgende tilbudt at deltage i arbejdsgruppen)

   -     Traileren er solgt og pengene er gået ind på kontoen. Vi fik 6000 kr.

b. Kasserer Henny

Vores WEB hotel skal fornyes den 15. august d.å. Vi vil gerne spare den udgift, da vi jo har en ny 
hjemmeside lige om hjørnet. Sidste år var udgiften kr. 1.125, -.
Der er tvivl, om vi kan nå at få den nye kørende, og overført alt fra den gamle hjemmeside. Derfor 
skal bestyrelsen tage stilling til om vi skal forny den gamle for en sikkerheds skyld.
Vi er nødt til at forny domænet.

Vi har 63.000 kr på kontoen plus lidt hos lokalafdelingerne.
Ikke fået fra Fuglenes Hus.

Til næste år skal kassereren lave en diverse konto, der kan bruges til indkøb af udstoppede fugle 
eller...

c. Indsamling af viden om fugle Svend Erik   punktet udgår

d. Naturpolitisk udvalg Gunnar

kom ind i VE udvalg. Kørt en heftig diskussion hen over sommeren. Meltofte mente der kunne 

opsættes solceller på beskyttet areal. DOF har nu taget stilling - det skal være på landbrugsjord.

Gunnar laver artikel til DOFT om fugle og solceller på baggrund af artikel fra Tjekkiet.

Forslag om foredrag om fugletælling til vores møde i september.

Ringede til Knud Flensted ang. naturmødet – foreslog tema med trækfugle. Han frygter det er for snævert.

Anton: Der er så mange spændende historier om trækfuglene.

e. Fugleoplevelser i naturen og events Gitte
Hvilken dato for arr. for nye medlemmer? Og hvem vil være med?
Sted Golfhuset 

Hvordan er DOF organiseret?
Hvad laver Rold Skov gruppen – Henny fortæller
Evt hjælp til at indstille kikkerter – vejledning til køb af kikkerter
Ørneklubben – DOF ung
biblioteksudvalg inviteres med



invitation kun til nye medlemmer.
Dato:  10. nov. kl. 14 tid cirka 2 timer.

f. Formidling og kommunikation Torsten

Der ligger 104 gl. referater – skal alle med over  - skal gerne på fildeling – gitte vil gerne hjælpe

Gl. anmeldelsers under biblioteket – hvilke skal med? Biblioteket ønsker dem med.

Historie – opdatering af tidligere formænd.

Ref. Fildelings koder – nye   - Gitte kontakter DOF og beder om kode til fildeling.

Nyhedsmail Lærke
- Evaluering af nyhedsbrev til medlemmerne.
Behov for at kunne afmelde nyhedbrev – skal finde en løsning. Kan stå i nyhedsbrevet.

Evt. opfordring til medlemmer om at donere udstoppede fugle til foreningen.

g. Ørneklubben Lasse

Holder online møde på torsdag . Lægger planer. Snakker om tur til Juelstrup Sø – vi kan være 

Ørneklub guider.

3. Afsked med Magnus og hvad nu. Magnus

han vil gerne holde foredrag om fuglestationen. 

4. Bestyrelsesseminar 28. – 29. sept. på Danhostel Hobro Gitte (Se bilag)

- Hvor mange værelser har vi brug for?
Vi køber morgenmad ind til alle. Gitte vil gerne handle ind til morgenmad og frokost (søndag bestilles 
smørrebrød.
Laves invitation til gæster  - Lærke laver efter tekstoplæg.
Selv medbringe sengelinned og håndklæder med.
Aftensmad lørdag. Gitte laver sammenkogt ret.
Liselone laver blommetærter.
Torsten også kage.

- Opgaver deles ud imellem os. Hvem laver hvad?
- Skal vi have en oplægsholder, eller har vi stof nok selv? Gunnar
- Hvem skal deltage om søndagen? (Se bilag)

5. Eventuelt Alle

Liselone orienterede om sit arbejde i Grønt Råd – Jammerbrugt Kommune. 

DN og Dof Nj har medvirket til, at 9 m2 fredet areal undgik at blive bunden af et skur.



Begge foreninger udtalte sig om størrelsen af de ansøgte 24 m2 skur; det var vældig bekræftende, da 
fredningsnævnets afgørelse om 15 m2 skur kom - i en tid, hvor det opleves som at hver m2 med plads til biodiversitet
tæller!

Anton: Aalborg Kommune fik ikke lejet jagt ud. Har lavet det mere frit for at få lejet ud.

Nicaraguamøde 9. okt. - Gunnar holder billedoplæg i Golfhuset. 


